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ملخص
يتناول هذا البحث الحديث عن: حكم نقل الزكاة من بلد لآخر مستعرضاً: أقوال الفقهاء، وأدلتهم، ومناقشتها، والراجح منها.
ومن خلال هذا البحث ترجح للباحث أن الأصل في الزكاة أن تفرق حيث جمعت، إلا أنه لا يوجد مانع من الخروج عن هذا الأصل إذا رأى الإمام العادل بمشورة أهل الشورى أن تنقل الزكاة إذا كان ذلك لاعتبار صحيح وكانت هنالك مصلحة شرعية: كأن يكون ذلك بعد استغناء البلد الذي فيه المال، أو وجود من هم أحوج إليها، أو وجود قرابة للمزكي وغير ذلك من الحالات المعتبرة.

Abstract
This research paper discusses the legitimacy of moving Zaqat from one country to another included a discussion of scholars points of view and their evidence.
The researcher finds that the origin of Zaqat is to be collected and distributed in the same country; however, it is permitted to be distributed in different country under certain conditions like the case of no need for Zaqat’s money in the origin country, the case of urgent need for Zaqat on another country, or the case of Zakat need for the giver’s relatives in another country and other cases.
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ملخص 


أقوال الفقهاء، 


: 


حكم نقل الزكاة من بلد لآخر مستعرضاً


: 


يتناول هذا البحث الحديث عن


. 


وأدلتهم، ومناقشتها، والراجح منها


ومن خلال هذا البحث ترجح للباحث أن الأصل في الزكاة أن تفرق حيث جمعت، إلا أنه لا يوجد 


مانع من الخروج عن هذا الأصل إذا رأى الإمام العادل بمشورة أهل الشورى أن تنقل الزكاة 


كأن يكون ذلك بعد استغناء البلد 


: 


إذا كان ذلك لاعتبار صحيح وكانت هنالك مصلحة شرعية


الذي فيه المال، أو وجود من هم أحوج إليها، أو وجود قرابة للمزكي وغير ذلك من الحالات 


.


المعتبرة
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This research paper discusses the legitimacy of moving


 


Zaqat from one country to another included a discussion 


of scholars points of view and their evidence.


 


The researcher finds that the origin of Zaqat is to be collected and distributed in the same country; however, it is 


permitted to be distributed in diff


erent country under certain conditions like the case of no need for Zaqat’s money in 


the origin country, the case of urgent need for Zaqat on another country, or the case of Zakat need for the giver’s 


relatives in another country and other cases.
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